ICCR is pleased to announce 50 scholarships slots under Atal Bihari Vajypayee General Scholarship Scheme (A1201) (formerly known as General Scholarship Scheme) for the academic year 2025-26.

2. Applications from interested Iraqi students for academic year 2025-26 are being invited online. The admission under ICCR scholarship scheme are being invited directly on ICCR's A2A Scholarship Portal http://a2ascholarships.iccr.gov.in. However, once the student has obtained admission on A2A portal and the Embassy has decided to award scholarship to the student, he/she may register on "Study in India" (SII) portal https://www.studyinindia.gov.in/ for obtaining Unique ID and further process including obtaining visa and registration with FRRO (Visa and registration the **FRRO** be processed SII with are to on

The timeline for applying for ICCR Scholarship would be as under:-

20 February 2025	Opening of Portal for inviting applications from interested	
	candidates	
30 April 2025	Last date for applicant to submit application on Portal	
15June 2025	Last date by which Universities are to inform the decision	
	whether the student is admitted or rejected (if confirmed,	
	intimation to Missions; if rejected, intimation to students)	
22 June 2025	Last date for Indian Missions abroad to decide on allocation	
	of Scholarship and generating Offer Letters	
29 June 2025	Last date of acceptance by students.	
06 July 2025	Based on the number of acceptances in the first round (if	
	acceptances are less than the scholarship seats allocated)	
	an Mission to offer Scholarship to other students who	
	were not considered in the first round.	
10 July 2025	Second-round students to convey their acceptances.	

3. ICCR has rationalized the list of Universities/Institutes for scholarship and now there are 131 Universities/Institutes with ICCR for the AY 2025-26. The list of Universities/Institutes will be reflected in application Portal when opened.

يسر المجلس الهندي للعلاقات الثقافية الإعلان عن 50منحة دراسية بموجب برنامج أتال بيهاري فاجيباي للمنح الدراسية العامة (A1201) (المعروف سابقاً بإسم برنامج المنح الدراسية العامة) للعام الدراسي 2025-26.

2. يمكن للطلاب العراقيين المهتمين تقديم الطلبات للعام الدراسي 2025-20عبر الإنترنت. يتم قبول طلبات القبول بموجب برنامج المنح الدراسية من المجلس الهندي للعلاقات الثقافية مباشرة على بوابة المنح الدراسية A2Aالتابعة للمجلس الهندي للعلاقات الثقافية http://a2ascholarships.iccr.gov.in. على الية حال، بمجرد حصول الطالب على القبول على بوابة "الدراسة في الهند" على القبول على بوابة "الدراسة في الهند" (SII) https://www.studyinindia.gov.in/للحصول على معرف خاص به و مزيد من الخطوات بما في ذلك الحصول على التأشيرة و التسجيل لدى FRRO (مكتب تسجيل الاجانب) (يتم ترويج طلب التأشيرة و التسجيل لدى FRRO على بوابة SII).

سيكون الجدول الزمني للتقدم بطلب للحصول على منحة ICCRعلى النحو التالي:-

فتح البوابة الإلكترونية لدعوة المرشحين المهتمين لتقديم الطلبات	2025شباط 2025
آخر موعد لتقديم الطلب على البوابة الإلكترونية	30نىسان 2025
آخر موعد للجامعات لابلاغ قرارها بقبول الطالب أو رفضه (في حالة تأكيد القبول، يتم	15 حزيران2025
إخطار البعثة؛ و في حالة الرفض، يتم إخطار الطلاب)	
آخر موعد للبعثات الهندية في الخارج لاتخاذ قرار بشأن تخصيص المنح الدراسية و	22 حزيران 2025
إصدار خطابات العرض.	
آخر موعد للطلاب لقبول العرض.	29حزيران 2025
بناءً على عدد المقبولين في الجولة الأولى (إذا كانت القبولات أقل من عدد مقاعد المنح	6 تموز 2025
الدراسية المخصصة) تقدم البعثة الهندية منحة دراسية للطلاب الآخرين الذين لم يتم	
أخذهم في الاعتبار في الجولة الأولى.	
على طلاب الجولة الثانية إعلام البعثة بقبولهم للمنحة المعروضة.	10تموز 2025

3. قام المجلس الهندي للعلاقات الثقافية بترشيد قائمة الجامعات/المعاهد التي تقدم المنح الدراسية. الأن توجد 131جامعة/معهد مرشحة للمنح الدراسية للعام الدراسي 2025-2026. سوف تظهر قائمة الجامعات/المعاهد في بوابة التقديم عند فتحها.